

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KETIGA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : PUAN JUNE LEOW HSIAD HUI
[HULU SELANGOR]

TARIKH : 23 SEPTEMBER 2021 (KHAMIS)

SOALAN

minta **MENTERI KOMUNIKASI DAN MULTIMEDIA** menyatakan usaha Kementerian meningkatkan akses kepada pengajaran atas talian isi rumah B40 yang tidak mampu menyediakan kemudahan pintar untuk kanak-kanak sepanjang tempoh Perintah Kawalan Pergerakan (PKP).

JAWAPAN

Tuan Yang Dipertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pandemik COVID-19 ini telah mewujudkan kebergantungan kepada Internet yang tinggi di kalangan rakyat terutamanya para pelajar sama ada di kawasan bandar mahupun luar bandar. Kerajaan dengan kerjasama Suruhanjaya Komunikasi dan Multimedia Malaysia (SKMM) telah mengambil beberapa inisiatif dalam menghasilkan sebuah rancangan yang dapat menangani isu akses kepada Internet berkualiti bagi perkhidmatan tetap dan mudah alih termasuk Pengajaran dan Pembelajaran di Rumah (PdPR).

Pihak SKMM bersama-sama dengan syarikat telekomunikasi telah pun menjalankan pelbagai program dan inisiatif supaya rakyat Malaysia terus berpeluang menikmati perkhidmatan internet. Antara lain, pemberi perkhidmatan mudah alih utama menawarkan internet secara percuma sebanyak 1GB setiap hari (bersamaan 30GB data percuma setiap bulan) bermula dari 1 April 2020 di bawah Pakej Rangsangan Ekonomi Prihatin Rakyat (PRIHATIN), yang kini dilanjutkan sehingga akhir tahun 2021 di bawah Pakej Perlindungan Rakyat dan Pemulihan Ekonomi (PEMULIH). Penggunaan data percuma 1GB ini terhad kepada aktiviti produktiviti dan khusus untuk tujuan pengajaran dan pembelajaran atas talian.

Sebanyak 873 Pusat Internet Komuniti (PIK) yang telah tersedia di kawasan miskin bandar, pinggir bandar dan luar bandar juga boleh dimanfaatkan oleh orang ramai terutamanya para pelajar dalam memastikan proses PdPR berjalan lancar sebagai persediaan menghadapi peperiksaan besar seperti SPM dan STPM. Untuk makluman Yang Berhormat juga, terdapat 42 PIK sedang beroperasi di negeri Selangor.

Inisiatif-inisiatif Peranti semasa Pandemik Covid-19

Bagi memastikan golongan pelajar dari kumpulan B40 tidak ketinggalan dalam mengharungi arus digitalisasi, Kerajaan turut melancarkan **Pakej Jaringan Prihatin** yang dirangka bagi membantu

mengupayakan seramai 8.5 juta rakyat Malaysia dari kumpulan B40 termasuk para pelajar untuk mengadaptasi dan terlibat dalam agenda transformasi digital negara. Keluarga kumpulan B40 mampu memiliki telefon pintar ataupun menikmati bantuan pelan jalur lebar Internet untuk digunakan bagi aktiviti seharian dan pendidikan. Bantuan RM180 atau RM300 untuk keluarga kumpulan B40 yang mempunyai anak berusia bawah 18 tahun boleh digunakan sebagai deposit mendapatkan telefon pintar atau sebagai subsidi langganan data RM15 sebulan bagi tempoh 12 bulan yang akan disalurkan melalui akaun-akaun prabayar atau pasca bayar yang berdaftar dengan syarikat telekomunikasi. Sokongan berterusan untuk pakej Jaringan Prihatin ini telah dilanjutkan sehingga 30 September 2021 ini untuk golongan B40.

Pakej Peranti RM1 Malaysia Prihatin yang diperkenalkan oleh Kerajaan baru-baru ini merupakan satu lagi inisiatif yang akan membolehkan semua warganegara Malaysia untuk memiliki/menaik taraf peranti mudah alih terpilih yang bertaraf 4G VoLTE, pada harga mampu milik bermula dari RM1.

Selain itu, pembekalan 150,000 unit peranti digital kepada 150,000 orang murid B40 sedang giat dilaksanakan melalui **inisiatif CERDIK**. Inisiatif CERDIK ini dilancarkan supaya penyampaian pembelajaran dalam talian dapat dicapai oleh semua golongan murid dan seterusnya merapatkan jurang digital di kalangan generasi muda negara. Peranti digital di bawah Inisiatif CERDIK ini dibiayai penuh oleh syarikat berkaitan kerajaan (GLC) dan syarikat pelaburan berkaitan kerajaan (GLIC).

Inisiatif MYBAIKHATI turut dilaksanakan bagi mengumpul dan membaik pulih peranti komunikasi terpakai untuk keluarga dari B40. Ia merupakan antara fokus program PEMERKASA bagi memperkukuh daya saing negara untuk mengurangkan jurang digital.

Pada 15 September 2021 lalu, Kementerian telah mengumumkan pakej baharu untuk membantu golongan remaja dan pelajar memperoleh akses Internet dan bagi semua terutamanya golongan yang kurang berkemampuan, peranti pintar yang mampu milik.

SOALAN NO : 64

Pakej Remaja Keluarga Malaysia adalah pakej prabayar khusus untuk golongan remaja dan pelajar termasuk pelajar pascasiswazah. Dengan hanya RM10/sebulan (Dibayar untuk 3 bulan/RM30), mereka akan mendapat data 20GB untuk tiga (3) bulan. Selain itu, turut diberikan adalah data 1GB (Jumlah 90GB) percuma untuk aktiviti produktiviti setiap hari serta Internet asas tanpa had. Dengan pakej ini, pengguna boleh melakukan aktiviti seperti penghantaran mesej dan melayari Internet. Manakala, bagi data produktiviti, pembelajaran dalam talian serta aktiviti bekerja dari rumah boleh dilakukan tanpa kekangan data.

Turut disediakan adalah pakej baharu untuk mampu milik peranti iaitu Pakej Peranti Keluarga Malaysia. Pakej Peranti Keluarga Malaysia akan membolehkan rakyat Malaysia memiliki atau menaik taraf kepada peranti mudah alih dan VoLTE secara percuma. Peranti tersebut dapat dimiliki dengan langganan serendah RM40 sebulan melalui kontrak selama 12 hingga 24 bulan tertakluk kepada jenis peranti dan perkhidmatan yang dilanggan. Pakej ini termasuk 1GB data percuma untuk aktiviti produktiviti. Setiap pengguna yang layak boleh melanggan sehingga dua (2) pakej dengan mendaftar kad pengenalan yang sama. Adalah diharapkan agar lebih ramai ahli keluarga mendapat manfaat sempurna daripada pemilikan peranti mudah alih 4G dan VoLTE ini, untuk melengkapkan pengalaman Internet mereka. Tempoh mendaftar untuk kedua-dua pakej tersebut adalah mulai 15 Oktober 2021 hingga 15 April 2022.

Kerajaan yakin dengan pakej-pakej yang direncanakan ini, Keluarga Malaysia bukan sahaja akan menikmati kesalinghubungan yang lebih baik bahkan juga harga yang mampu milik dan tahap penyampaian yang lebih berkualiti.